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Magyar kutatócsoport dolgozik majd Szerbiában 
Dr.Korhecz Tamás és dr.Glatz Ferenc megállapodása 

 

Megállapodást kötött a Magyar Nemzeti Tanács elnöke, dr. Korhecz Tamás és a Magyar Tudományos 
Akadémia Történettudományi Intézet igazgatója, dr. Glatz Ferenc akadémikus. A megállapodás célja, hogy a 
szerződő felek felgyorsítsák és elősegítsék azokat a kutatásokat, amelyek a Magyar-Szerb Akadémiai Vegyes 
Bizottság keretében zajlanak és, amelyek az 1941-1948 között a Vajdaságban elkövetett vérengzések és 
atrocitások pártatlan feltárását szolgálják. 
A részletekről Korhecz Tamás nyilatkozott, aki elmondta, hogy a megállapodásnak az a célja, hogy kimozdítsa 
ezt a rendkívül fontos kezdeményezést ebből a passzív helyzetből, amibe került:  
- Az érdemi kutatás lelassult, sok területen meg sem indult, aminek az volt a fő oka, hogy ez a reprezentatív 
akadémiai testület a gyakorlatban nem tud és nem is fog kutatni, hanem a kutatás eredményeit fogja összegezni 
és publikálni. Ezért meg kellett határozni azt, hogy pontosan hogy is zajlik majd ez a kutatás, milyen 
forrásokból lesz finanszírozva, hogy elindulhasson ez az érdemi feltáró munka. Ez a megállapodás nagyon 
komoly előlépés ebben az irányban. A magyar része a kutatócsoportnak, mely elsősorban Szerbiában kutat, 
mert az itteni események feltárása a célja ennek a vegyes bizottságnak. Ennek az operatív megvalósítását 
szabályoztuk bizonyos értelemben, hiszen ennek a történettudományi intézetnek kellett egy legitim és 
szakmailag elfogadott testület, amely majd támogatja itt Szerbiában a konkrét kutatásokat és ezt az MNT mint 
ennek a közösségnek az autonómiatestülete, vállalta azzal, hogy az általunk alapított zentai Vajdasági Magyar 
Művelődési Intézet, amely szakmai intézet és amely rendelkezik infrastruktúrával és szakemberekkel fogja az 
operatív pénzügyi technikai háttérmunkát végezni. Az MNT pedig a Történettudományi Intézettel közösen 
patronálja, támogatja és finanszírozza. Erről szól ez a megállapodás és nagyon remélem , hogy a megállapodás 
mentén már ebben az évben nagyon komoly kutató-feltáró munka kezdődik meg a levéltárakban. Emellett 
tervezünk egy adatgyűjtést amelyet a néprajzkutatók fognak végezni. A terepen már a nyár folyamán, de 
legkésőbb szeptemberben elkezdhetik a gyakorlati munkát, illetve amint ennek megszületnek az anyagi 
előfeltételei. Nagyon fontos, hogy ez a megállapodás úgy jött létre, hogy a vegyes bizottság szerb része nem 
csak tudomást vett erről, hanem hozzájárulását is adta, hogy egy ilyen jellegű megoldás szülessék. A Szerb 
Tudományos Akadémia minden egyes megnevezett kutató számára kiad majd egy igazolást, amely segítségével 
ezek az emberek minden archívumba, minden levéltárban, közgyűjteményben végezhetnek ilyen jellegű 
kutatásokat.  
Az MNT a kutatáshoz szükséges pénzeszközöket elsősorban anyaországi támogatásokból kívánja biztosítani. A 
ma megkötött megállapodás, amely tartalmával előzőleg megismerkedett és egyetértett az Akadémiai Vegyes 
Bizottság szerb társelnöke is, közvetlenül lehetővé teszi az érdemi feltáró kutató munka hatékony megkezdését. 
M.SZ.M. 


